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De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft enkele vragen en 
opmerkingen over de brief van de Minister van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties van 14 april 2014 met betrekking tot de reactie op het 
«Project Grenskwartieren» van de werkgroep Krimp uit de gemeente 
Winterswijk (Kamerstuk 31 757, nr. 50). 
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De leden van de PvdA-fractie hebben de kabinetsreactie op het «Project 
Grenskwartieren» met interesse gelezen. De leden betreuren dat het 
kabinet geen waardering heeft uitgesproken voor dit initiatief en heeft 
nagelaten aan te geven hoe dit initiatief bijvoorbeeld samen met 
bewoners aan de andere kant van de grens tot een Europees project 
gemaakt zou kunnen worden. 
De leden willen graag duidelijkheid over de overeenkomsten en 
verschillen tussen het «Project Grenskwartieren» en de reeds bestaande 
programma’s waar in de brief over wordt gesproken. De leden ontvangen 
hierop graag een uitgebreide toelichting. De leden horen ook graag een 
toelichting op de stand van zaken: zijn de initiatiefnemers van het «Project 
Grenskwartieren» reeds benaderd om te participeren in de bestaande 
programma’s in het kader van Grensoverschrijdende Samenwerking 
(GROS)? 
Voorts wordt in de brief gesproken over een aantal actiepunten die samen 
met de (regionale) buitenlandse overheden zijn opgesteld. Kunt u 
toelichten wat die actiepunten inhouden, welk effect beoogt wordt, wat de 
stand van zaken hieromtrent is en welk budget hiervoor is gereserveerd? 
De leden willen ook graag een motivatie horen waarom de regering zich 
alleen wenst bezig te houden met het wegenemen van knelpunten en 
belemmeringen die een nationaal karakter hebben. Bevolkingsdaling is bij 
uitstek een regionaal probleem met landelijke effecten. Maatwerk leveren 
op regionaal of zelfs lokaal niveau is daarbij belangrijk. De leden zijn van 
mening dat de landelijke overheid hierin op zijn minst een aanjagende en 
faciliterende rol dient te spelen, net zoals bij grootstedelijke problematiek 
het geval is. Graag een reactie hierop. 

De leden van de CDA-fractie hebben met teleurstelling kennisgenomen 
van de reactie van de Minister van BZK op het «Project Grenskwartieren». 
Het betreft een initiatief opgesteld door de werkgroep Krimp uit de 
gemeente Winterswijk om knelpunten in het grensgebied met Duitsland 
weg te nemen. De leden van de CDA-fractie lezen dat het kabinet het 
belangrijk vindt om knelpunten aan de grens aan te pakken. Zij lezen over 
het coördineren, het opstellen van actiepunten en het contact onder-
houden met betrokken departementen, grensprovincies, EU-regio’s, 
buurlanden en het Secretariaat-Generaal van de Benelux. 
De Minister herkent en onderkent de punten die in het «Project Grens-
kwartieren» naar voren worden gebracht. Veel grensoverschrijdende 
samenwerking vindt plaats op lokaal en regionaal niveau. Deze initia-
tieven dragen substantieel bij aan het wegnemen van praktische 
belemmeringen in de regio en het onderhouden van de onmisbare goede 
nabuurschap. 
Deze leden constateren dat het idee Grenskwartieren in feite voortge-
komen is uit de nota Burgerschap in krimpregio’s, die geschreven is in 
opdracht van het Ministerie van BZK zelf. Onderkent de Minister de impuls 
die uitgaat van burgerinitiatieven? Ziet de Minister de relatie tussen 
Grenskwartieren en mogelijke maatregelen voor krimpgebieden? 
De leden constateren dat het initiatief inmiddels besproken is met onder 
andere de regio en de Euregio, die initiatieven van onderop toejuichen. 
Grenskwartieren is naar het oordeel van deze leden zo’n voorbeeld van 
onderop. De bevolking aan weerzijden van de grens kan veel zelf 
oplossen, als de juiste gereedschappen beschikbaar zijn. 
De leden vragen de Minister aan te geven welke mogelijkheden het 
Ministerie van BZK heeft om het «Project Grenskwartieren» juist in de 
startfase niet alleen met warme woorden, maar ook metterdaad te 
steunen. Hoe vult de Minister van BZK zijn coördinerende taak op het 
gebied van grensoverschrijdende samenwerking in? Deze leden hopen 
van harte dat hij dat niet alleen in abstracte termen doet, maar ook in 
concrete investeringen in burgerinitiatieven uit de grensstreek zelf.
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